
Jegyzőkönyv 
 
Készült: Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testületének  2011.  augusztus 
31. napján megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Kovács Sándor polgármester, Benke Marcell alpolgármester, Bodzás 
István, Jancsik Zoltán, Mikulán László, Perneki László képviselő. 
 
Meghívottak: Erdélyi Sándorné dr. jegyző, Gila Mihályné aljegyző, Forgács Sándorné 
pü. csop. vez.,  Kincses Ferenc C.K.Ö elnök,  Ádók István, Makán Andrásné, Schüszler 
Istvánné, Szabóné Székely Renáta intézményvezetők. 
 
Kovács Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm, a mai képviselő-testületi ülés 
valamennyi résztvevőjét, meghívott vendégeinket. 
 
Megállapítom, hogy a 7 fős képviselő-testületből jelen van 6 fő, az ülés határozatképes, 
azt megnyitom. 
 
Javasolom, hogy a nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőinek 
 
Bodzás István és  Jancsik Zoltán képviselőket válasszuk meg. 
 
Kérem, aki a javaslattal egyetért, szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6  igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
136/2011. (VIII. 31.) Kt.h. 
 
Tárgy: Jegyzőkönyv hitelesítők megválasztása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-Testülete a 2011. június 29-én 
megtartott soros nyílt és zárt ülése jegyzőkönyv hitelesítőinek Jancsik Zoltán és 
Bodzás István képviselőt megválasztotta. 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
Ülésünkön az alábbi napirendek megtárgyalását javasolom: 
 
Napirend előtt: 
1.) Tájékoztató a pénzügyi helyzetről 
2.) Tájékoztató a benyújtott pályázatokról 
 
Napirend: 
1.) Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 
2.) Tájékoztató a 2011. évi költségvetési gazdálkodás első féléves alakulásáról. 
KÖZMEGHALLGATÁS 
3.) Az Önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletének módosítása 



2 
 

4.) Pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok igénybevételéről 
szóló önkormányzati rendelet módosítása 
5.) Támogatás megelőlegezési hitelszerződés IKSZT pályázat megvalósításához 
6.) Támogatás megelőlegezési hitelszerződés megkötése HURO/0901/064/2.5.1 számú, 
CSALI-TH című pályázat megvalósításához, a 2011. évi határon átnyúló, közös 
magyar-román rendezvények lebonyolításához 
7.) Dér István Általános Iskolai Tagintézményben a 2011/12-es tanévben indítható 
osztályok, csoportok számának felülvizsgálata 
8.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat alapdokumentumainak 
módosítása 
9.) Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
igazgatású Közoktatási Intézmény alapdokumentumainak jóváhagyása 
10.) Dr. Rózsa Krisztina vállalkozási szerződés módosítása 
11.) Román tranzit gázvezeték biztonsági övezete létesítésére megállapodás megkötése 
12.) Társadalmi szervezetek beszámolója (IV.) a 2010. évben nyújtott támogatások 
felhasználásáról 
13.) ÖNHIKI 2011. évi támogatása II. ütemére vonatkozó igény benyújtása 
14.) Egyebek 
 
Van-e valakinek az ismertetett napirendi pontokkal kapcsolatban észrevétele, javaslata? 
 
Aki a napirenddel egyetért, kérem, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Köszönöm, megállapítom, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
137/2011. (VI. 29.) Kt.h.  
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2011. június 29-i ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el: 

 
1.) Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a 
lejárt határidejű határozatokról 
2.) Tájékoztató a 2011. évi költségvetési gazdálkodás első féléves alakulásáról. 
KÖZMEGHALLGATÁS 
3.) Az Önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletének módosítása 
4.) Pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok 
igénybevételéről szóló önkormányzati rendelet módosítása 
5.) Támogatás megelőlegezési hitelszerződés IKSZT pályázat megvalósításához 
6.) Támogatás megelőlegezési hitelszerződés megkötése HURO/0901/064/2.5.1 
számú, CSALI-TH című pályázat megvalósításához, a 2011. évi határon átnyúló, 
közös magyar-román rendezvények lebonyolításához 
7.) Dér István Általános Iskolai Tagintézményben a 2011/12-es tanévben 
indítható osztályok, csoportok számának felülvizsgálata 
8.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat alapdokumentumainak 
módosítása 
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9.) Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
igazgatású Közoktatási Intézmény alapdokumentumainak jóváhagyása 
10.) Dr. Rózsa Krisztina vállalkozási szerződés módosítása 
11.) Román tranzit gázvezeték biztonsági övezete létesítésére megállapodás 
megkötése 
12.) Társadalmi szervezetek beszámolója (IV.) a 2010. évben nyújtott 
támogatások felhasználásáról 

 13.) ÖNHIKI 2011- évi támogatása II ütemére vonatkozó igény benyújtása 
 14.) Egyebek 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Mielőtt a napirendek tárgyalására kerül sor, kérem, akinek kérdése, interpellációja van, 
azt tegye meg. 
 
Mikulán László képviselő: Először egy bejelentést szeretnék tenni. Nagy örömünkre 
az Egyházközség szervezésében létrejött egy találkozó Masa Tamás padéi plébános és 
Boldvai Antal helyi plébános között. A két egyházközség több közös programot tervez. 
A Palotai Krónika kerüljön olyan kezekbe, aki biztosítja a rendszeres megjelenést. A 
legutóbbi Palotai Krónika első oldalát elfoglalták a Csanádpalotai Napok program 
tervezetével. Ez a program ki volt plakátolva és készültek szórólapok is, így a lakosság 
tudott tájékozódni. Még a második oldalt is elfoglaltuk a palotai lakodalmassal. Az 
önkormányzati híreknél egy rendőrségi felhívás van, és szerintem történtek olyan 
dolgok a településünkön, ami megérdemelne hosszabb tájékoztatást. Véleményem 
szerint most ez a kiadvány az újságnak a jó hírnevét nem öregbítette. Nevezzünk ki egy 
felelős szerkesztőt, és az támaszkodjon a lakosságra, gyűjtsön írásokat. 
 
Megérkezett Vetró Józsefné képviselő, így a képviselő-testület létszáma 7 főre 
módosult.  
 
Bodzás István képviselő: A bizottsági ülésen volt szó a munkamegosztásról. Én úgy 
látom, hogy nagyon jó irányba történt elmozdulás a munkamegosztás kapcsán. 
Gondolok itt arra, hogy az október 23-i ünnepség szervezésében több részelemet is 
érintettünk. A pihenésre szeretném felhívni a figyelmet. Nagyon feszített a 
munkatempónk, rengeteget kell dolgoznunk, rengeteg a rendezvényünk, rengeteg 
szervezni valónk van. Az országgyűlési képviselőasszony is elmondta többször a 
megbeszélésen, hogy január 1-től mindenért büntetőjogi felelősségünk van.  
Mindenkinek ajánlom, hogy a szabadságukat vegyék ki, mert ez így nem lesz jó. 
Vegyük ki, mert nem szeretném, ha temetni kellene valakit.  
 
Benke Marcell  alpolgármester: Mint a földtulajdonosok képviselője el kell mondani, 
hogy a földtulajdonosok közössége évente azt a 6-700 E Ft-ot befizetik az 
önkormányzatnak, és a kezdeti lendület után megtört az utak karbantartása. A gazdák  
egész jól rendbe tartják a földjeiket. Az viszont felháborít, hogy a műút mellett akkora 
gaz van, ezek állami kezelésű területek, egyszerűen hiteltelennek tartom azt az állami 
intézkedést, mikor saját területét nem tartja karba. A sebességtúllépésre figyelmeztető 
tábla a Pitvaros felőli oldalon nem működik hetek óta, ezt be kellene jelenteni. Az 
iparűzési adó visszafizetése terén két mezőgazdasági kft-nek 6,2 millióval tartozik az 
önkormányzat.  
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Perneki László polgármester: Meg kell oldani a testületi ülések közvetítését. 
Megszokták a csanádpalotai emberek, hogy élőben nézhették a közvetítést. Meg kellene 
próbálni, hogy a makói tv mennyiért csinálná meg ezt a felvételt, a soros ülésekre 
gondoltam. Kérjünk árajánlatot.  
 
Mikulán László képviselő: Indítványozom, hogy a Magyar Közútkezelőnek írjunk 
levelet, mert a nagy gaz miatt balesetveszélyesek az utak. A műanyag székeket nem 
tartom szerencsésnek kihelyezni rendezvények alkalmával. Három összetört a 
városnapon, a tanévnyitón is összetört egy. Ebből komoly baleset is lehet.  
 
Bodzás István képviselő: Tegnap jutott a tudomásomra, hogy augusztus 22-vel a két 
benzinkutas álláshelyét leépítették. A tulajdonosa a kutat  novemberbe fogja árulni.  
 
Mikulán László képviselő: A Bernát ingatlannal telekszomszédok vagyunk. Most 
eladásra kerül. Megérne egy beszélgetést, mivel két ingatlanunk közé van beékelődve.  
 
Kovács Sándor polgármester: Örülök a padéi plébánossal történt kapcsolatfelvételnek. 
Nehezményezem azonban, hogy engem, mint az egyházközség tanácsának tagját a 
megbeszélésre nem hívtak meg. A Palotai Krónika főszerkesztőjére a következő 
testületi ülésen javaslatot fogok tenni, hogy ki legyen. A Palotai Krónikába megjelent 
cikkeket nem indokolnám, valószínű a rendezvényhez kötődött. Az OTP támogatás 
fejében kérte, hogy ez a cikk megjelenjen. Fel kell pezsdíteni az intézményeket, ha 
onnan nem jön cikk, akkor nem tudjuk beletenni.  
A tavasszal szépen rendbe tettük a dűlőutakat. Az aranka fertőzöttség miatt közel 300 E 
Ft értékben lepermeteztük a dűlőutakat. A műutakkal kapcsolatban már a Magyar 
Közútkezelőnek írtunk levelet a parlagfűvel kapcsolatban is. Holnapi nap folyamán 
ismételten küldünk levelet. Az adó visszafizetésével kapcsolatban az Agrár-kerrel 
próbáltuk rendezni a dolgokat. A kistermelőknek az iparűzési adóból visszafizettünk kb. 
1,2 millió Ft-ot. A többi rendezése is folyamatban van. A közvetítéssel kapcsolatban a 
Makó tv-vel lett tárgyalva, szerdai napon nem tudja vállalni. Amennyiben a képviselő-
testület úgy dönt, hogy áttesszük másik napra, akkor úgy gondolom, hogy a közvetítés 
problémáját meg tudjuk oldani. Sajnos a műanyag székek elöregedtek.  
 
Kérem, hogy aki az interpellációs kérdésekre adott választ elfogadja kézfelnyújtással, 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület az interpellációs kérdésekre adott választ, 6 
igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
138/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy: Interpellációra adott válasz elfogadása 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota város Önkormányzata Képviselő-testülete a 2011. augusztus 31-i 
soros nyílt ülés interpellációs kérdéseire adott válaszokat elfogadta. 

 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 



5 
 

A napirendek tárgyalása előtt: 
 

• Tájékoztató a pénzügyi helyzetről (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Az előterjesztést a Pénzügyi és Szociális Bizottság 
tárgyalta. 
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság tárgyalta, és tudomásul vette a 
tájékoztatót. 
 
Kovács Sándor polgármester: Annyival szeretném kiegészíteni, hogy a mai napon kb. 
50-60 számla kifizetésre került. A gondozóház kivitelezésének önerejét a mai napon 
kifizettük. A társtelepülések nem fizetési problémája jelenleg is fennáll. Próbáljuk úgy 
kezelni a dolgokat, hogy a működés fenntartása érdekében rendbe legyen minden. Ezzel 
kapcsolatban a képviselő asszonynak is adtunk egy anyagot.  
 
Benke Marcell alpolgármester: A Pénzügyi Bizottság nem volt határozatképes ezért 
javaslatot sem tudott a képviselő-testület felé tenni. A bizottság jelenlévő tagjai azért 
végigbeszélték az összes napirendet.  
 
Mikulán László képviselő: Már régebben jeleztem, ha lesz szabadidőm, be fogok járni 
a hivatalba érdeklődés céljából. A bizottsági ülés előtt bent voltunk néhány képviselő 
társammal, a hivatal dolgozóinak a segítségét, együttműködését nagyon szépen 
köszönjük. A működési kiadásoknál a polgármester költségtérítése 255 E Ft. 
Megkérdeztem az alpolgármestert, hogy miért ennyi, és azt a választ kaptam, hogy nem 
minden esetben veszi fel a költségtérítését a polgármester, amit tudomásul veszek. A 
bizottsági tagoknak és a képviselőknek a kifizetett tiszteletdíja 0 forint. Van egy 
törvény, amellyel elismerik ezt a munkát. Más alkalommal is szóvá tettem, hogy az 
alpolgármesternek milyen soron van nyilvántartva a tiszteletdíja, mert nem munkabért 
kap, a kérdésemre adott választ a múltkor tudomásul vettem. Azt már eleget 
forszíroztam, hogy mennyi az alpolgármesteri tiszteletdíj, akkor az 4 igen szavazattal 
átment, amelynek a szavazásában érintett volt az alpolgármester úr is. Megkérdeztem, 
hogy az alpolgármester tiszteletdíját átutalták-e, azt a választ kaptam, hogy igen. A 
javadalmazások differenciálását elfogadom, viszont ha megvonunk, és nem fizetünk, 
akkor az egyforma kell, hogy legyen.  
Tekintettel arra, hogy a nyáron nem volt soros testületi ülésünk, és mivel pénzügyi 
beszámolóról van szó, én vártam volna egy komoly, korrekt átfogó tájékoztatást, hogy 
mi történt itt a vitatott ominózus testületi ülés óta. Amikor elhangzott bizottsági és 
testületi ülésen banki pénzügyi szakember szájából, hogy inkasszó meg milyen bajok 
lesznek, ha bizonyos határozatok nem mennek keresztül. Erről majd szeretnék 
valamikor egy részletesebb tájékoztatást kérni írásban, hogy azóta mik történtek.  
Legutóbb, amikor szavaztunk a 302 millió Ft kezességvállalásáról, ha megszavazzuk, 
akkor értelemszerűen következik a 2-ik és a 3-ik határozati javaslatot támogatni kellett 
volna. Volt egy 4-ik határozati javaslatunk, amely arra irányult, hogy hatályon kívül 
helyezzük az előző képviselő-testület által hozott határozatokat. Ha komolyan 
gondoljuk a dolgokat és vállaljuk a következményeit annak, amit döntünk, akkor a 4-ik 
határozati javaslatot behozzuk első határozati javaslatnak, nem hagyjuk meg ott 
zárójelben biztosítéknak, ha ez nem megy át, akkor majd aláírom a támogatási 
szerződést a régi döntés alapján.  
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Vannak ki nem fizetett működési számláink. A látogatásunk alkalmával találtunk egy 
olyan kifizetést, ami sárga csekken történt. Ez az összeg 2011. 7. 21-én lett utalva. A 
Vas megyei Rendőrkapitányságtól érkezett egy bírságunk, egy gyorshajtás, ami 45 E Ft. 
Menetlevelek alapján, 2011. 7. hó 6-án 2 db menetlevél készült. Az egyik menetlevélen 
a km óra állása 75322 km-rel indult Csanádpalotáról Szekszárdra, majd aznap 
visszaérkezett. Az autó vezetője Kovács Sándor. A második menetlevélen 75778 km az 
induló óraállás alapján Békéscsabára ment az autó, majd vissza. Ugyanazon a napon az 
autó elment Tállyára, majd hazaérkezett. Ez az autó ugyanazon a napon 1326 km-t 
futott. Amikor az állami normatívákat feszegetjük, hogy mire van normatíva, mire 
nincs, és akkor elhangzott, hogy jubileumi jutalomra nincs, és mégis kifizetésre került. 
Akkor ne mondjuk azt, hogy arra nincs normatíva, de a szabálysértés elkövetésének a 
kifizetésére sincs normatíva.  Ez a pénzügyi beszámolóban nincs benne, ami közpénzből 
került kifizetésre. Akkor nekem az jutott eszembe, hogy az elmúlt időben az 
alpolgármester mondta, hogy érez bizonyos bizalmatlanságot a testület részéről. Én 
szerintem ez elgondolkodtató, alaposan szét kell nézni a saját házunk táján. Ez már az a 
kategória, ami büntetőjogi felelősséget is felvethet adott esetben, a közpénzek ilyen 
irányú felhasználása.  
 
Bodzás István képviselő: Én is ott voltam a képviselő társaimmal. Pozitív élménnyel 
mentem el, rengeteg segítséget kaptam a jegyzőtől és a dolgozóktól. Az én kérdéseim 
mind megválaszolásra kerültek. Bizottsági ülésen szó volt arról, hogy rengeteg számlát 
kifizettünk és akkor kértem azt, hogy testületi ülésre legyen egy kiegészítés, hogy most 
anyagilag hogy állunk. Ez nem történt meg.  
 
Kovács Sándor polgármester: Menetlevelet én még nem írtam. 5 év alatt vezettem kb. 
250-300 E km-t, ebből egyetlenegy büntetés nem volt, de ha úgy gondolja a képviselő-
testület kifizetem. El voltam késve. Ez így sikerült. Valószínű összemosódnak az 
események. Arra nem emlékszem, hogy Szekszárdon és Tállyán egy napon voltam-e. 
Nem kiránduláson voltam. Vállalom a felelősséget. Amennyiben a Képviselő-testület 
úgy gondolja, a 45 E Ft-ot hajlandó vagyok befizetni. A 255 E Ft valószínű, hogy a 
januári és februári költségtérítés. A képviselő-testület tiszteletdíját megkérdeztem, hogy 
miért nem került kifizetésre, azt mondták, hogy nincs leszámfejtve. Úgy tudom, hogy a 
képviselő-testület irányába naprakészek vagyunk, minden tiszteletdíj kifizetésre került.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Tájékoztatom a képviselő-testületet, hogy amikor ez a 
bírságszámla megérkezett, akkor a polgármester úr kérdezte tőlem, hogy ebben az 
esetben  mi a teendő. A jelenleg hatályos jogszabályok szerint a gépjármű tulajdonos, 
adott esetben az önkormányzat köteles megfizetni a bírságot, a csekk is az 
önkormányzat nevére volt kiállítva. Tehát én adtam neki ezt a tájékoztatást.  
 
Mikulán László képviselő: Ha most ezt nem látjuk meg, akkor a polgármester úr nem 
ajánlja fel a befizetést. Ha nem olyan szám van a rubrikába, amit megszavaztunk, akkor 
tegyünk oda egy megjegyzést, hogy ez miért annyi, mondjuk, hogy 2 havi 
költségtérítés. A gyorshajtásról annyit, hogy nem igaz, hogy nem tanulunk azoktól, 
akiket az országban ezért már kipellengéreznek.  
 
Forgács Sándorné pénzügyi csoportvezető: A mai napon a kintlévőség, illetve a 
szállítói tartozások 7.311 E Ft.  
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Vetró Józsefné képviselő: Családi okok miatt nem tudtam a Pénzügyi Bizottság ülésén 
részt venni. Mindenki elvárja, hogy bizottsági ülés előtt 8 nappal megkapja az anyagot. 
A következő héten van a testületi ülés és a testületi ülésen szóvá tesszük, hogy ez a 
szám, ami itt van, ez nem igaz. Persze hogy nem, hiszen azóta eltelt két hét. 
 
Mikulán László képviselő: A Futball Klub támogatása 725 E Ft. A közpénz ilyen 
irányú felhasználása van benne, ami szerintem nem tisztességes,  én ezt elfogadásra 
alkalmatlannak tartom. 
 
Benke Marcell alpolgármester: A képviselő-testületnek az önkormányzat pénzügyi 
stratégiáját volna célszerű meghatározni, irányítani. Minél többet beszélünk a 45 E Ft-os 
tételekről, annál kevesebb időnk jut a 10 milliókkal foglalkozni. Most hoztam 
magammal egy tervezetet, illetve javaslatot a pénzügyi helyzetünket áttekintendően, 
talán ezzel kapcsolatban volna elsődlegesen feladatunk. Próbáljunk a lényeggel 
foglalkozni.  
 
Mikulán László képviselő: A 45 E Ft-nak üzenet értéke van. Annak viszont örülök, 
hogy az alpolgármester készített egy tervezetet. Az egy nagyon fontos dolog, főleg hogy 
év végéig szól.  
 
Perneki László képviselő: Nem képviselői jogkör a 45 E Ft, hogy megfizeti nem fizeti. 
Annak idején engem is meg fogtak, a helyszínen fizettem. 1999-ben az önkormányzat 
kocsija összetört. Attól kezdve 2000. júliusáig nem volt a hivatalnak gépkocsija. Én a 
saját gépkocsimmal közlekedtem és soha egy fillért fel nem vettem. Ez tény. Az 
alpolgármesterségem ideje alatt 1994-ben, a sportkör bajba volt, másfél évi 
tiszteletdíjamat a sportkörnek utaltuk át. Ez nagyon lényeges dolog. Ez más.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki a tájékoztató elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a tájékoztatást 3 igen, 4 nem szavazattal nem 
fogadta el, a képviselő-testület az alábbi határozatot hozza:  
 
139/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat pénzügyi helyzetéről 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat július 
havi pénzügyi helyzetéről szóló tájékoztatót nem fogadta el. 
 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalota Város polgármestere 
2.) Csanádpalota Város jegyzője 
3.) Csanádpalota Város Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi Csoportja 

 
• Tájékoztató a benyújtott pályázatokról (írásos anyag csatolva) 
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Mikulán László képviselő: Nekem elfogadhatatlan, ugyanis nem hiszem azt, hogy nem 
fontos nekünk a szennyvízberuházás. Nincs róla semmi, az ominózus testületi ülés óta. 
Szomorúan látom, hogy régi temető nincs kész. A szennyvízről nem történt tájékoztatás.  
 
Kovács Sándor polgármester: Pénz kérdése. A pályázatban ennyi szerepelt. Most 
nincs olyan kapacitásunk, nem tudunk annyiszor füvet nyírni. A következő ülésen a 
szennyvízről szóló tájékoztatást önálló napirendként meg fogjuk tárgyalni.  
 
Aki elfogadja a tájékoztatót kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület a tájékoztatást 3 igen 4 nem szavazattal a 
tájékoztatót nem fogadta el, a képviselő-testület az alábbi határozatot hozza:  
 
140/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy: Tájékoztató a pályázatokról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat és 
intézményei által benyújtott pályázatokról szóló tájékoztatót nem fogadta el. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalota Város polgármestere 
2.) Csanádpalota Város jegyzője 

 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
Ezek után rátérünk a napirendi pontok tárgyalására. 
 
1. sz. n a p i r e n d: Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, 
beszámoló a lejárt határidejű határozatokról (írásos anyag csatolva) 
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság tárgyalta és itt merült fel a 
munkamegosztás kérdése. A képviselők aktívabban részt vesznek a dolgokban.  

 
Kovács Sándor polgármester: Aki a tájékoztatót, illetve beszámolót elfogadja, 
kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  
 
141/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, beszámoló a lejárt 
határidejű határozatokról 
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H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzat Képviselő-testülete a  két ülés között történt 
fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót, a lejárt határidejű határozatokról 
szóló beszámolót elfogadja. 

 
2. sz. n a p i r e n d: Tájékoztató a 2011. évi költségvetési gazdálkodás első féléves 
alakulásáról (írásos anyag csatolva) 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Szakál Pálné okleveles könyvvizsgáló jelezte, hogy 
haláleset miatt nem tud részt venni a testületi ülésen, a féléves gazdálkodásról a 
könyvvizsgáló jelentését megküldte, azt a testületi tagoknak az ülést megelőző napon 
írásban megküldtük.  A könyvvizsgáló távollétére vonatkozó levelét felolvasás útján 
ismerteti. A levél jelen jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság megtárgyalta a gazdálkodás első 
féléves beszámolóját, és elfogadásra javasolja.  
 
Kovács Sándor polgármester: Az első féléves költségvetés úgy alakult, hogy 427.698 
E Ft a bevétel és 397.676 E Ft a kiadás. Itt volt a képviselő asszony és ez az anyag és a 
költségvetés módosítása is átadásra került. Azt mondta, hogy ő nem látja azt a nagy 
problémát. Mindennek ellenére összefogásra lenne szükség, hogy megnyugtatóan 
tudjuk ezt az évet végig vinni. Én úgy gondolom, hogy az önkormányzat 
eladósodottsága a többiekhez képest rendbe van.  
 
Mikulán László képviselő: Ennél a napirendnél jut eszembe, hogy a polgármester is 
vegye ki valamikor a II. félévben a szabadságát, hogy ne kelljen szabadság megváltást 
fizetnünk. Indokolttá teszi ezt az is, hogyha még az is egy polgármester felelőssége, 
hogy néhány napra elmenjen a Kárpát medencéből ablakügybe, az tényleg fárasztó 
munka és néhány nap pihenést biztos megérdemel. Nem értem, hogy miért a 
polgármester utazik el néhány napra ablak ügybe.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki a  2011. évi költségvetési gazdálkodás első féléves 
alakulásáról szóló tájékoztatót elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  
 
142/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:    Beszámoló Csanádpalota Város Önkormányzatának 2011. évi 
gazdálkodásának első félévi  alakulásáról 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2011. évi 
gazdálkodásának első  félévi alakulásáról szóló beszámolót 

 
     427.698 eFt bevétel 
     397.676 eFt kiadás 
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előirányzat teljesítéssel elfogadja. 

 
A határozatról értesítést kap: 

 
1. Csanádpalota Város Önkormányzatának Polgármestere 
2. Csanádpalota Város Önkormányzatának Jegyzője 
3. Csanádpalota Város Önkormányzatának Pénzügyi Csoportja 

 
3. sz. n a p i r e n d: Az Önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletének 
módosítása (írásos anyag csatolva) 

Forgács Sándorné pénzügyi csoportvezető: A mai napon kaptuk meg az 
Ambrózfalvai tagóvoda elemi költségvetését azzal, hogy háromhavi bér és annak 
járulékai, valamint a dologi kiadások kerültek megtervezésre, azonban az étkeztetést 
még nem tudták megmondani, így az ezzel kapcsolatos költségvetési rendelet-módosítás 
a soron következő ülésen fog előterjesztésre kerülni. Tehát a Dér István Általános Iskola 
Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény 
Ambrózfalvi Tagóvoda során a számok az alábbiak szerint alakulnak: 
személyi juttatás 1.782 E Ft, munkaadót terhelő 476 E Ft, 581 E Ft, összesen 2.839 E 
Ft-al módosul a működési kiadás. 
 
Kovács Sándor polgármester: Aki az elhangzott módosítással együtt a rendelet 
módosítását elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület a beszámolót  7 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül, az önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 3/2011. (II. 
24.) önkormányzati rendelete módosításáról szóló rendelet tervezetet 15/2011. (IX. 2.) 
önkormányzati rendeletévé emelte: 

Csanádpalota Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének 

15/2011. (IX. 1.) 
önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2011. évi költségvetéséről szóló 3/2011. (II. 24.) önkormányzati 
rendelete módosításáról 

 
(a rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
4. sz. n a p i r e n d: A pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok 
igénybevételéről szóló önkormányzati rendelet módosítása (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A lakásfenntartási támogatás törvényi változása miatt 
szükséges a rendelet módosítás.  
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság tárgyalta és örvendetesnek tartja, hogy 
elsősorban a rezsire megy a támogatás.  
 
Mikulán László képviselő: A vagyonvizsgálat lefolytatását is érdemes ismertetni.  
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Erdélyi Sándorné dr. jegyző: A vagyonvizsgálatra vonatkozóan vagyonnyilatkozatot 
kell tennie a kérelmezőnek büntetőjogi felelőssége tudatában. A 750 E Ft értéket 
meghaladó a vagyon. Az az ingatlan, amelyikbe lakik, az nem vagyon csak a további 
ingatlan. Erre formanyomtatvány van rendszeresítve. 
 
Mikulán László képviselő: Ha tudjuk azt, hogy a vagyonnyilatkozata nem felel meg a 
valóságnak? 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Ha alá tudjuk támasztani, hogy valótlan a 
vagyonnyilatkozat, a szociális törvény alapján az önkormányzat visszakövetelheti a 
jogtalanul felvett összeget.  
 
Aki  a rendelet módosítást elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül a pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok 
igénybevételéről szóló 10/2011. (V. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
rendelet tervezetet 16/2011. (IX. 2.) önkormányzati rendeletévé emelte: 

Csanádpalota Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének  

16/2011. (IX. 1.)  
önkormányzati rendelete  

a pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról és azok igénybevételéről 
szóló 10/2011. (V. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
(a rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
5. sz. n a p i r e n d: Támogatás megelőlegezési hitelszerződés IKSZT pályázat 
megvalósításához (írásos anyag csatolva) 
 
Bodzás István képviselő: Ez egy hosszú folyamat. Többször tárgyaltuk. A bizottság 
támogatja.  
 
Aki egyetért a hitelszerződés megkötésével, kézfelnyújtással szavazzon 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
143/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Támogatás-megelőlegezési hitelszerződés megkötése. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete engedélyt ad az 
OTP Bank NyRt Szegedi Fiókjával a 112/2009. (VIII. 29.) FVM rendelet 
alapján IKSZT (Integrált Közösségi és Szolgáltató Tér) kialakítása és 
működtetése jogcímre benyújtott pályázat szállítói számláinak határidőre történő 
kiegyenlítéséhez a megnyert támogatás lehívása illetve leutalása időpontjáig 
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fejlesztési beruházási célra, éven belüli támogatás-megelőlegezési hitel 
felvételére. 
 
A Képviselő-testület kötelezettséget vállal a hiteltartozás támogatásból történő 
visszafizetésére. 
 
A Képviselő-testület kötelezettséget vállal a felvett hitel járulékos költségeinek 
megfizetésére, valamint hogy azt a 2011-2012. évi költségvetésében betervezi. 
 
A Képviselő-testület a hitelszerződés megkötéséből eredő felmerülő valamennyi 
fizetendő kötelezettség megtérítésének biztosítására az önkormányzat és a 
Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal Budapest, Vidékfejlesztési 
Támogatások Igazgatósága által megküldött Támogató Határozatban biztosított 
támogatás összegét fedezetként felajánlja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, és a jegyzőt hogy 
gondoskodjon a támogatás-megelőlegezési hitel szerződés csatolt tartalommal 
történő megkötéséről.  
 
Határozatról értesítést kap: 
 
1.) Kovács Sándor polgármester 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző 
3.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoport 

 
6. sz. n a p i r e n d: Támogatás megelőlegezési hitelszerződés megkötése 
HURO/0901/064/2.5.1 számú CSALI-TH című pályázat megvalósításához, a 2011. évi 
határon átnyúló, közös magyar-román rendezvények lebonyolításához (írásos anyag 
csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: A pályázat utófinanszírozású, a hitel összege a pályázat 
elszámolásakor kerülne visszafizetésre.  
 
Bodzás István képviselő: A Szociális bizottság megtárgyalta a napirendet, és 
elfogadásra javasolja. A rendezvényeinket a következő évben is megpróbáljuk pályázati 
pénzből megoldani. Az öt képviselőből és a 4 fő külsős bizottsági tagból a 
rendezvényekre vonatkozóan egy fizetés nélküli bizottság jönne létre.  
 
Kovács Sándor polgármester: Nekem ezzel kapcsolatban más javaslatom lenne. Mind 
a két bizottság külön szempont alapján, kulturális és pénzügyi szempont figyelembe 
vételével tárgyalná meg. Ezekre a bizottsági ülésekre mindenkinek szabad joga van 
bejárni a képviselőnek.   
 
Bodzás István képviselő: Ez egy egyszerű bizottsági ülés lenne, két-három üléssel, ami 
most jönne létre az ősszel. 
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: El szeretném mondani, hogy a bizottsági ülés után utána 
néztem az önkormányzati törvényben. A korábbi önkormányzati törvény lehetőséget 
adott ideiglenes bizottságok alakítására, most ez a szabályozás kikerült. Most úgy 
szabályozza az önkormányzati törvény, hogy a képviselő-testület határozza meg a 



13 
 

bizottsága szervezetét és választja meg bizottságait. Ebből az a következtetés vonható 
le, hogy az egész szervezeti és működési szabályzatot át kell dolgozni. A feladatokat és 
hatásköröket újra kell szabályozni, mert ugyanazon feladatokkal két bizottság nem 
lehet.  

 
Kovács Sándor polgármester: Aki a hitel szerződés megkötését elfogadja, 
kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
144/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Támogatás-megelőlegezési hitelszerződés megkötése HURO/0901/064/2.5.1. 
számú, CSALI-TH című pályázat megvalósításához, a 2011. évi határon átnyúló, közös 
magyar-román rendezvényeink lebonyolításához. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete engedélyt ad, hogy 
az önkormányzat az OTP Bank NyRt Dél-alföldi Régió Szegedi Fiókjával a 
HURO/0901/064/2.5.1/01 számú „Testvérvárosok hagyományőrzése, 
gasztronómiája, kulturális és sportprogramok a Maros mentén határok nélkül” 
elnevezésű pályázat szállítói számláinak határidőre történő kiegyenlítéséhez a 
megnyert támogatás lehívása illetve leutalása időpontjáig – a támogatási 
előleggel csökkentett összegre – támogatás megelőlegezés céljára, 31 025 €, 
vagy annak megfelelő forint éven belüli támogatás-megelőlegezési szerződést 
köt, hitelt vesz fel. 
 
A Képviselő-testület kötelezettséget vállal a hiteltartozás támogatásból történő 
visszafizetésére. 
 
A Képviselő-testület kötelezettséget vállal a felvett hitel járulékos költségeinek 
megfizetésére, valamint hogy azt a 2011. évi költségvetésében betervezi. 
 
A Képviselő-testület a hitelszerződés megkötéséből eredő felmerülő valamennyi 
fizetendő kötelezettség megtérítésének biztosítására az önkormányzat és a 
Nemzeti Fejlesztési Ügynökség (1077 Budapest, Wesselényi u. 20-22.) mint 
támogató képviseletében eljáró VÁTI Magyar Regionális Fejlesztési és 
Urbanisztikai Nonprofit Kft., mint Közreműködő Szervezet között létrejött 
Támogatási Szerződésben biztosított támogatás összegét fedezetként felajánlja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, és a jegyzőt a támogatás-
megelőlegezési hitelszerződés aláírására.  

 
 Határozatról értesítést kap: 
 

1.) Kovács Sándor polgármester 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző 
3.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoport 
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7. sz. n a p i r e n d: Dér István Általános Iskolai Tagintézményben a 2011/12-es 
tanévben indítható osztályok, csoportok számának felülvizsgálata (írásos anyag 
csatolva) 
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság tárgyalta. A nyár eleje óta annyi 
történt, hogy meg lett a két napközis csoport.  
 
Aki elfogadja a határozati javaslatot, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
145/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  A Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
Igazgatású Közoktatási Intézmény Dér István Általános Iskolai Tagintézményében a 
2011/2012-es tanévben indítható osztályok, napközis csoportok számának 
felülvizsgálata 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi 
 önkormányzatokról szóló, többször módosított 1990. évi LXV. törvény 8. § (4) 
bekezdésében, valamint a közoktatásról szóló, többször módosított 1993. évi 
LXXIX. törvény 102. § (2) bekezdés c) pontjában meghatározott feladatkörében 
eljárva, figyelemmel a közoktatási törvény 52 - 53. §-ában, 129. §-ában 
foglaltakra és a 3. számú melléklete I. fejezetében az Iskola címszó a) és b) 
pontjában előírt létszámhatárokra – a fenntartásában működő Dér István 
Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös Igazgatású 
Közoktatási Intézmény Dér István Általános Iskolai Tagintézményében a 
2011/2012-es tanévben indítható osztályok, napközis csoportok, ellátandó órák 
számát felülvizsgálta. 
 
A felülvizsgálat alapján a Képviselő-testület a 112/2011. (VI. 29.) Kt. h. számú 
határozatának a) pontjában a napközis csoport számára és d) pontjában a 
fejlesztő pedagógus felhasználható óraszámának maximumát az alábbiak szerint 
módosítja: 
 
- az a) pontban meghatározott 
 

   „Napközis csoport 4 csoport (3 alsós csoport, 1 felsős)” 
 

- a d) pontban meghatározott óraszám „24”. 
 
A Képviselő-testület 112/2011. (VI. 29.) Kt. h. számú határozata a továbbiakban 
változatlanul érvényben marad. 
 

 A határozatról értesítést kap: 
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1.) Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
Igazgatású Közoktatási Intézmény igazgatója 6913 Csanádpalota, Szent István 
utca 46. 

 2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
 3.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző Helyben 
 4.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 
 Csoportja Helyben 

5.) Kövegy Község Önkormányzata 6912 Kövegy, Kossuth utca 29. - 
tájékoztatásul 

 
8. sz. n a p i r e n d: Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat 
alapdokumentumainak módosítása (írásos anyag csatolva) 
 
Bodzás István képviselő:  A Szociális Bizottság tárgyalta, és elfogadásra javasolta.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki elfogadja az SZMSZ módosítását, kézfelnyújtással 
szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
146/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Szervezeti és Működési  
 Szabályzatának módosítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról szóló, többször módosított 1993. évi III. 
törvény 92/B. § (1) bekezdés c) pontjában biztosított jogkörében eljárva – az 
Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Szervezeti és Működési 
Szabályzatának módosítását, a módosításokkal egységes szerkezetbe foglalva - a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal - jóváhagyja. 
 
A határozatról értesítést kap: 
1.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 6913 

Csanádpalota, Kálmány Lajos utca 9. 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 

 
Kovács Sándor polgármester: Aki a szakmai program jóváhagyására határozati 
javaslatot elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
147/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Szakmai Programjának 
 módosítása 
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H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról szóló, többször módosított 1993. évi III. 
törvény 92/B. § (1) bekezdés c) pontjában, a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló, többször módosított 1997. évi XXXI. törvény 104. 
§ (1) bekezdés d) pontjában biztosított jogkörében eljárva – az Alapszolgáltatási 
Központ és Gyermekjóléti Szolgálat Szakmai Programjának módosítását, a 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalva - a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal - jóváhagyja. 
 
A határozatról értesítést kap: 
1.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 6913 

Csanádpalota, Kálmány Lajos utca 9. 
2.) Kovács Sándor polgármester 

 
Kovács Sándor polgármester: Aki a Naplemente Idősek Gondozóháza házirendjét 
elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
148/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  

 
Tárgy:  „Naplemente” Idősek Gondozóháza házirendjének jóváhagyása 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a szociális 
igazgatásról és szociális ellátásokról szóló, többször módosított 1993. évi III. 
törvény 92/B. § (1) bekezdés c) pontjában biztosított jogkörében eljárva – a 
„Naplemente” Idősek Gondozóháza házirendjének módosítását, a 
módosításokkal egységes szerkezetbe foglalva – a jegyzőkönyvhöz csatolt 
tartalommal – jóváhagyja. 
 
A határozatról értesítést kap: 
1.) Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 6913 
Csanádpalota, Kálmány Lajos utca 9. 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 

 
9. sz. n a p i r e n d: Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde 
Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény alapdokumentumainak 
jóváhagyása (írásos anyag csatolva) 
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság megtárgyalta a napirendet és 
elfogadásra javasolja.  Valószínű, hogy az új törvényi szabályozás miatt a tavasz 
folyamán még át kell dolgozni.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki elfogadja az iskola SZMSZ-t, kézfelnyújtással 
szavazzon. 
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Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
149/2011. (VIII. 31.) Kt.h.   
 
Tárgy:   Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
Igazgatású Közoktatási Intézmény Szervezeti és Működési Szabályzatának 
jóváhagyása. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a közoktatásról 
szóló, többször módosított 1993. évi LXXIX. törvény 102. §-ának (2) bekezdése 
f.) pontjában biztosított jogkörében eljárva - a Dér István Általános Iskola, 
Napsugár Óvoda és Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatát – a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal – jóváhagyja. 

  
Határozatról értesítést kap: 
1.) Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 

Igazgatású Közoktatási Intézmény Igazgatója Csanádpalota 
2.) Csanádpalota város Polgármestere 
3.) Ambrózfalva Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
4.) Királyhegyes Község Önkormányzatának Képviselő-testülete  
5.) Kövegy Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 

 
Kovács Sándor polgármester: Aki a pedagógiai program jóváhagyására vonatkozóan 
a tegnapi nap folyamán kiküldött határozati javaslatot elfogadja, kézfelnyújtással 
szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
150/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
Igazgatású Közoktatási Intézmény Pedagógiai, illetve Óvodai Nevelési Programjának 
jóváhagyása. 
 

H a t á r o z a t 
 

1.) Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a 
közoktatásról szóló többször módosított 1993. évi LXXXIX. törvény 102. §-
ának (2) bekezdés f.) pontjában biztosított jogkörében eljárva a Dér István 
Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös Igazgatású 
Közoktatási Intézménynek az Ambrózfalvi Egységes Óvoda-Bölcsőde 
Tagintézménye Nevelési Programját 2011. szeptember 1. napjával - a 
jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal - jóváhagyja.  
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2.) Képviselő-testület felkéri az intézmény vezetőjét, hogy a az Ambrózfalvi 
Egységes Óvoda-Bölcsőde Szakmai Programját foglalja egységes 
szerkezetbe a Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde 
Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási Intézmény Egységes Pedagógiai 
Programjával, s azt 2011. október 31. napjáig terjessze a képviselő-testület 
elé. 

 
A határozatról értesítést kap: 

 
1.) Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 

Igazgatású Közoktatási Intézmény Igazgatója Csanádpalota 
2.) Kovács Sándor polgármester 

 
Kovács Sándor polgármester: Aki az oktatási-nevelési tagintézmények házirendjét 
elfogadja, kézfelnyújtással szavazzon.  
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza: 
 
151/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
Igazgatású Közoktatási Intézmény  oktatási-nevelési tagintézményei házirendjének 
jóváhagyása. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – a közoktatásról 
szóló, többször módosított 1993. évi LXXIX. törvény 102. §-ának (2) bekezdése 
f.) pontjában biztosított jogkörében eljárva – Dér István Általános Iskola, 
Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös Igazgatású Közoktatási 
Intézmény  

• Dér István Általános Iskolai Tagintézményének  
• Napsugár Óvodai Tagintézményének, 
• Ambrózfalvi Egységes Óvoda-Bölcsőde Tagintézmény házirendjét 

– a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal – jóváhagyja. 
 

A határozatról értesítést kap: 
1.) Dér István Általános Iskola, Napsugár Óvoda és Bölcsőde Többcélú Közös 
Igazgatású Közoktatási Intézmény Igazgatója Csanádpalota 
2.) Csanádpalota Város Polgármestere Helyben 

 
10. sz. n a p i r e n d: Dr. Rózsa Krisztina vállalkozási szerződés módosítása (írásos 
anyag csatolva) 
 
Bodzás István képviselő: A Szociális Bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. 
Módosítás is egy törvényi szabályozás miatt szükséges. 
 
Kovács Sándor polgármester: Aki a szerződésmódosítást elfogadja, kézfelnyújtással 
szavazzon.  
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Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
mellett az alábbi határozatot hozza:  
 
152/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:   Dr. Rózsa Krisztina Eszter Fogszakorvos Egészségügyi Szolgáltató Kft-vel 
kötött feladat-ellátási szerződés módosítása. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Dr. Rózsa Krisztina 
Eszter Fogszakorvos Egészségügyi Szolgáltató Kft. 6900. Makó, Széchenyi tér 
18-20. I. em. 4. ajtó szám alatti egészségügyi szolgáltató részére hozzájárulását 
adja ahhoz, hogy a rendelési időt az alábbiak szerint módosítsa: 

 
Hétfő 8-tól  14-ig 
Kedd 11-től 17-ig 
Szerda 8-tól 14-ig 
Csütörtök 11-től 17-ig 
Péntek 8-tól 13-ig 

 
Képviselő-testület ezzel egyidejűleg a fogszakorvosi körzet működtetésére 
118/2003. (VI. 25.) Kt.h számú határozatával megkötött, 2003. június 30. napján 
aláírt, többször módosított szerződés 1. számú mellékletét 2011. szeptember 1. 
napjával a jegyzőkönyvhöz csatolt tartalommal módosítja. 

 
Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés-módosítás 
aláírására. 

 
Határozatról értesítést kapnak: 

 
1.) Dr. Rózsa Krisztina Eszter fogszakorvos Makó, Széchenyi tér 18-20. I. em. 4. 
2.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 

 
11. sz. n a p i r e n d: Román tranzit gázvezeték biztonsági övezete létesítésére 
megállapodás megkötése (írásos anyag csatolva) 
 
Mikulán László képviselő: Szolgalmi jog bejegyzésről van szó. Ott vannak korlátozó 
rendelkezések, mint pl. a tűzgyújtási tilalom. Javaslom, hogy mielőtt elfogadjuk a 
szolgalmi jog bejegyzését, meg kellene velük egyezni, hogy mennyit fognak fizetni 
azért, hogy bejegyeztessék a szolgalmi jogot.  
 
Kovács Sándor polgármester: Azt javaslom, hogy halasszuk el, vegyük le napirendről 
és a következő ülésen tárgyaljuk.  
 
Aki egyetért a javaslattal, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozza:  
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153/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy: Román tranzit gázvezeték biztonsági övezete létesítésére megállapodás 
megkötése című napirend  napirendről levétele 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Román tranzit 
gázvezeték biztonsági övezete létesítésére megállapodás megkötése című 
napirendet a szolgalmi jog bejegyzés ellenértékének megtárgyalásáig 
napirendről leveszi. 
Felkéri a polgármestert, hogy a fentiek figyelembevételével kezdeményezzen 
tárgyalást a FGSZ Földgázszállító Zártkörűen Működő Részvénytársasággal 
(8600 Siófok, Tanácsház u. 5.),  s annak figyelembevételével a napirendet 
terjessze ismételten a képviselő-testület soron következő ülése elé. 
 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota 
2.) Trembeczki Károlyné ügyintéző Csanádpalota 

 
12. sz. n a p i r e n d: Társadalmi szervezetek beszámolója (IV.) a 2010. évben nyújtott 
támogatások felhasználásáról (írásos anyag csatolva) 
 
Mikulán László képviselő: Az Egészséges életért és szebb környezetért Egyesület 
elnöke a polgármester, és egyszer mondtad, hogy nem vettétek fel a támogatást. Az a 
dolog, hogy polgármester és elnök ugyanabban a szervezetben, tehát magamtól utalok 
magamnak, ez nem probléma? 
 
Kovács Sándor polgármester: Ketten írjuk alá a szerződést, az alpolgármester és én. 2 
évben már nem vette fel az egyesület a támogatást.  
 
Erdélyi Sándorné dr. jegyző: Azonos személy átadó és átvevő nyilvánvalóan nem 
lehet, ezért az adott ügyben a polgármester összeférhetetlensége következik be, ezért az 
alpolgármester lép a polgármester helyébe, és gyakorlatilag az önkormányzat nevében a 
képviselő-testület által jóváhagyott támogatási összegre vonatkozó megállapodást az 
önkormányzat részéről az alpolgármester írja alá.  
 
Kovács Sándor polgármester: Aki elfogadja a Gold Fire Mozgáskultúra és Tánc 
Egyesület beszámolóját , kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
154/2011. (VIII. 31.) Kt.h.   
 
Tárgy: Gold Fire Mozgáskultúra és Tánc Egyesület beszámolója az Önkormányzat által 
nyújtott támogatás felhasználásáról 
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H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és
 elfogadta a Gold Fire Mozgáskultúra és Tánc Egyesület  beszámolóját az 
Önkormányzat 2010. évi költségvetéséről szóló 2/2009. (I. 28.) ÖR. 
rendeletében jóváhagyott 200.000,- Ft összegű támogatás felhasználásáról. 

 
 A határozatról értesítést kap: 

1.) Gold Fire Mozgáskultúra és Tánc Egyesület 6913.Csanádpalota, Szent István 
u. 40. 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
3.) Csanádpalota Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 
Csoportja Helyben 

 
Kovács Sándor polgármester: A Faluszépítő Egyesület a beszámolási határidőt 
szeptember 30-ra kérte áthelyezni. 
Aki  a Faluszépítő Egyesület kérelmének helyt ad, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
155/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
  
Tárgy: Faluszépítő Egyesület részére nyújtott támogatás felhasználásáról szóló 
beszámoló határidejének módosítása. 
 

H a t á r o z a t 
 

Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Faluszépítő 
Egyesület részére 2010. évre 2/2010. (I. 29.) ÖR. rendeletével nyújtott támogatás 
felhasználásáról szóló beszámoló határidejét 2011. szeptember 30. napjára 
módosítja. 

 
 A határozatról értesítést kap: 

1.) Faluszépítő Egyesület 
2.) Kovács Sándor polgármester Helyben 
3.) Csanádpalota Városi  Önkormányzat Polgármesteri Hivatalának Pénzügyi 
Csoportja Helyben 

 
13. sz. n a p i r e n d:  ÖNHIKI 2011. évi támogatása II. ütemére vonatkozó igény 
benyújtása (írásos anyag csatolva) 
 
Kovács Sándor polgármester: Aki egyetért az ÖNHIKI II. ütemére vonatkozó 
pályázat benyújtásával, kézfelnyújtással szavazzon.  
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
 
156/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
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Tárgy: Csanádpalota Város Önkormányzata az önhibájukon kívül hátrányos helyzetben 
lévő önkormányzatok 2011. évi támogatása II. ütemére vonatkozó igényének 
benyújtásáról. 

H a t á r o z a t 

1. Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyar Köztársaság 
2011. évi költségvetéséről szóló 2010. évi CLXIX. törvény 6. számú melléklet 2. 
pontja alapján (a továbbiakban 6. számú melléklet) támogatási igényt nyújt be az 
önhibájukon kívül hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok támogatása II. 
ütemében. 

 
2. Csanádpalota Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önhibájukon kívül 
hátrányos helyzetben lévő önkormányzatok támogatásának igényléséhez a fenti 
törvény alapján a következő nyilatkozatot teszi: 

 
   I.  a)  a települési önkormányzat lakosságszáma 2010. január 1-jén 1 000 fő, vagy 

a feletti. 
 

   II.  a)  A települési önkormányzat helyi adó bevezetéséről döntött és 2011. évben 
ilyen jogcímen 30 000 ezer forint összegű bevételt tervez. 

 

   III.  Az önkormányzat 2011. évi költségvetési rendeletét vagy módosított költségvetési 
rendeletét 103 829 ezer forint összegű működési célú hiánnyal fogadta el. 

   IV.  Az önkormányzat kötelezettségvállalása 2010. és 2011. évben nem haladja meg 
az Ötv. 88. § (2) bekezdés szerinti éves kötelezettségvállalás felső határát. 

 

   V.  b)  Az önkormányzat az Ötv. szabályai szerint kötelező könyvvizsgálatra 
kötelezett. 

 

     c)  Kötelező könyvvizsgálat esetén az önkormányzat 2010. évi zárszámadását 
a könyvvizsgáló elfogadta. 

 

 
 Határozatról értesítést kap: 
 

1.) Kovács Sándor polgármester 
2.) Erdélyi Sándorné dr. jegyző 
3.) Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Csoport 

 
14. sz. n a p i r e n d: Egyebek 
 
Kovács Sándor polgármester: A Lovas Egyesület vezetője megkeresett, hogy a 
használaton kívüli lőtéren lévő domb földjére nekik szükségük lenne a Lovaspálya 
feltöltéséhez. Pályázati pénzből újítják fel a területet, nagyon szeretnék határidőre 
befejezni a munkát. Pénzük arra, hogy a feltöltéshez földet vegyenek nincs. 
A kérelem most érkezett, nem volt idő utána járni, hogy egyáltalán ez jogilag 
lehetséges-e, hiszen állami tulajdonból vettük át a lőteret, mint sportlétesítményt. Ezért 
azt javasolom, hogy amennyiben jogi akadálya nincs és az egyesület vállalja, hogy a 
földet 100 %-os eltakarítja, illetve a területet rendezi, akkor járuljunk hozzá a kérelem 
teljesítéséhez. 
Kérem, hogy aki ezzel egyetért, kézfelnyújtással szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül, az alábbi határozatot hozza:  
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157/2011. (VIII. 31.) Kt.h.  
 
Tárgy:  Sporttelep (volt lőtér) domb földjének átadása a Csanádpalotai Lovas Egyesület 
részére 

 
H a t á r o z a t 

 
Csanádpalota Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a tulajdonában 
lévő a csanádpalotai ingatlannyilvántartásban 094/5 hrszámon lévő sporttelep 
funkciójú területen lévő lődombnak a Csanádpalota Város Önkormányzata 
tulajdonában – a csanádpalotai Lovas Egyesület használatában lévő – 
lovaspályára történő áthordásához hozzájárul azzal a feltétellel, hogy ennek a 
sporttelep tulajdonba adására kötött megállapodás szerint jogi akadálya nincs. 
 
Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról a 
soron következő ülésen tájékoztassa a képviselő-testületet. 
 
Határozatról értesítést kapnak: 
1.) Csanádpalotai Lovas Egyesület Csanádpalota 
2.) Kovács Sándor polgármester Csanádpalota  

  
 
Tájékoztatom a Képviselő-testületet, hogy a Lippai városnap 7-8-án kerül 
megrendezésre. Az első nap a hagyományőrző táncegyüttes, a második nap pedig a 
Gold Fire és a fúvószenekar vesz részt a rendezvényen. Mindkét nap megy busz, kérem 
a képviselőket, aki tud vegyen részt a rendezvényeken. 
 
Kovács Sándor polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! A mai napra tervezett nyílt 
ülés napirendjét megtárgyaltuk, a testületi ülést bezárom. 

K.m.f.t. 
 
Kovács Sándor       Erdélyi Sándorné dr. 
  polgármester         jegyző 
 
 
Bodzás István         Jancsik Zoltán 
     jkv. hit.              jkv. hit.  


